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CLARA GARNICA*
ANDORRA LA VELLA

LA MILLORA DE LA RECOLLIDA SELECTIVA ESDEVÉ FINALITAT PRIORITÀRIA DEL MINISTERI

Vot de confiança als objectius del
Pla nacional de residus 2007-2011

Alay es mostra optimista davant l’assoliment de les
metes de reciclatge marcades per a l’any vinent

L’ens treballa en la revisió del pla 2012-2016 i
l’Apapma reclama elevar-ne les aspiracions

TEMA DEL DIA

Gestió mediambiental

DIMARTS
4 DE MAIG DEL 2010 3

Tema del dia

33 Alay es disposa a iniciar la reunió de la comissió, ahir al matí.

TONY LARA

el Periòdic d’AndorraConnexió a internet: http://www.elperiodicdandorra.com

E
ls objectius fixats al Pla na-
c i o n a l d e r e s i d u s
2006-2011, que marquen
superar el 55% de reciclatge

per part de la població i empreses,
són una meta factible, segons va rei-
terar ahir el ministre de Medi Am-
bient, Vicenç Alay. El ministre va
manifestar la voluntat de l’Executiu
d’assolir els mínims de recollida se-
lectiva fixats en el pla i va assegurar
que «treballarem permanentment
per aconseguir-ho, sense acomodar-
nos». Actualment les xifres de reci-
clatge del vidre, paper i cartró i en-
vasos es troben 9, 4 i 6,5 punts per
sota dels objectius, respectivament.

Pel que fa a la revisió del pla, i
que ha d’encaminar la gestió dels re-
sidus entre els anys 2012-2016, Alay
va assegurar que tot i que no s’arri-
bin als objectius l’any vinent «no re-
baixarem gratuïtament cap límit» i
hi va afegir que treballaran des
d’una base realista i «autoexigent».
En aquest sentit, Carles Iriarte, vice-
president d’Apapma i present ahir a
la reunió de la Comissió de Coordi-
nació i Desenvolupament del Pla na-
cional de residus, va reclamar una
revisió del pla a l’alça, ja que des de
l’associació consideren que les xifres
actuals «són molt millorables». Iriar-
te va criticar la justificació des del
ministeri de les dades actuals a par-
tir de la comparació amb altres
països (Andorra està per sobre d’Es-
panya i prop de Catalunya) i va re-
clamar treballar per «ser capdavan-
ters en la gestió del reciclatge».

MÉS ESTABLIMENTS ADHERITS / Per
aconseguir elevar les xifres de reci-
clatge, tant el ministeri com Apap-
ma van incidir en treballar perquè
tots els establiments del sector de
l’hostaleria estiguin degudament
equipats per efectuar la separació de
residus i col.laborin activament amb
les propostes del ministeri. Actual-
ment, segons va informar la cap
d’Àrea de Gestió i Control Ambien-
tal, Sílvia Calvó, hi ha 413 establi-
ments adherits que reciclen envasos,
i 543 que reciclen el vidre, d’un total

de 867 establiments al país. Les da-
des representen un increment del
53% i del 5% en relació a l’últim re-
cull de dades, anunciades fa mig any
a la darrera reunió de la comissió.

La problemàtica se centra ara, se-
gons va explicar Alay, en els petits
establiments que no disposen d’es-
pai suficient per instal.lar els conte-
nidors. S’està treballant cas per cas
per trobar solucions, una tasca que
està elaborant conjuntament el mi-
nisteri i els set comuns.

Fins a dia d’avui la política de san-
cions no ha estat la prioritat d’actua-
ció des de Medi Ambient, tot i que
Alay va assegurar que si per millorar
les xifres és necessari fer el pas, no
els tremolarà la mà. Irirarte, per la
seva part, va demanar més sancions
per «un tema de respecte amb la ciu-
tadania i la resta d’establiments». H
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campanyes
20.000 y PER
FOMENTAR EL
RECICLATGE

< L’aposta del ministeri per
conscienciar de la importància i
necessitat de reciclar es veurà
contínuament exposada durant
aquest any. El ministre va
anunciar una campanya aquest
estiu per potenciar la separació
de residus i «assolir els límits del
2011». El ministeri hi invertirà
20.000 euros i anirà
especialment encarada a
conscienciar la família

< Però a més d’encarar-se a les
famílies, un seguit d’iniciatives
impulsades des de l’Executiu
–però que reclamen
col.laboració de comuns i
entitats privades– seran
endegades els propers mesos.
Es faran accions dirigides a
col.lectius com ara els residents
estrangers o a la gent gran, amb
la col.laboració de cases pairals.

< Però el gran focus de la
conscienciació pel reciclatge es
concentrarà la setmana del 20 al
28 de novembre, durant la
segona edició de la Setmana
europea de Prevenció de
Residus. Hi assistiran tècnics
catalans, es faran conferències i
es pretén que els comuns
endeguin una acció per a cada
dia de la setmana.

< D’altra banda, Calvó va fer
balanç ahir de la campanya per
fomentar l’ús de les deixalleries,
iniciada al final de l’any passat.
Calvó va parlar d’un «creixement
molt fort» de visites a les
deixalleries de Canillo i Encamp,
de les Valls del Nord i de Sant
Julià. En canvi, la d’Escaldes ha
patit una davallada.

les xifres

16% d’envasos van ser
reciclats l’any passat. És el residu
més allunyat dels objectius, fixats
en el 22,5%.

56% va ser el
percentatge de reciclatge de
paper i cartró l’any passat. El pla
té per objectiu, per a l’any vinent,
que s’ha de superar el 60%.

61% va ser el
percentatge de reciclatge de vidre
l’any passat, nou punts per sota
dels objectius fixats pel Pla
nacional de residus.

33% és el percentatge de
reciclatge al 2009 sobre el total de
residus. La xifra establerta al pla
està fixada entre el 55% i el 80%.

53% és l’augment dels
establiments de l’hostaleria que
s’han adherit al Pla de reciclatge
d’envasos en sis mesos. En total
s’ha passat de 269 a 413.

543 establiments de
l’hostaleria s’integren a la gestió
del vidre, d’un total actual de 867.
Representa una crescuda del 5%
en mig any.


